

### LEVOČA (573 m a.s.l.)

The first written mention of the town itself dates back to the year 1249. The driving force of Levoča's development was trade which gradually reached an international dimension. In 1271 the town was referred to as the centre of the Province of Spiš Saxons, having acquired the rights of a Royal Free Town. Almost the whole perimeter of the town consists of medieval fortified walls. The rectangular area of the Master Paul Square is bordered by more than sixty Gothic and Renaissance burgher and patrician houses, mostly from the 14th and 15th centuries. The principal dominating features of Levoča are grouped in the middle of the square – the Lutheran church, the Renaissance town hall, the bell tower and St. James' Minor Basilica with its unique collection of Late-Gothic, Renaissance and Baroque altars. The Main Altar of St. James is the tallest (18,62 m) Late Gothic wooden winged altar in the world. It was made of limetree wood in Master Pavol's workshop and was completed the year 1517.

Master Paul of Levoča, an artist from the Spiš region living at the beginning of the 16th century, was one of the most important central European wood carvers. Mountain Mariánska hora (781 m a.s.l.) in Levoča is one of the oldest and most famous pilgrimage sites in Slovakia. The largest pilgrimage with 650 000 believers was held here on 3 July 1995 in the presence of Pope John Paul II. In 1998 the 5th summit of Presidents of eleven Central European states took place in Levoča. Since 27 June 2009 the town of Levoča and Work of Master Paul have been inscribed on the UNESCO World Heritage List.

### LEVOČA (573 m ü.d.M)

Ihre erste schriftliche Erwähnung stammt aus dem Jahre 1249. Die größte Antriebskraft der Entwicklung von Levoča war der Handel, der allmählich internationale Ausmaße annahm. 1271 wird sie bereits als Zentrum der Provinz der Zipser Sachsen erwähnt und erhält das Privileg einer königlichen Freistadt. Fast die gesamte Stadt ist bis heute von den mittelalterlichen Stadtmauern umgeben. Der rechteckige Grundriss des Meister-Paul-Platzes wird von 60 überwiegend aus dem 14. – 15. Jahrhundert stammenden Bürger- und Patrizierhäusern im Stil der Gotik und Renaissance gesäumt. In seiner Mitte befinden sich seine Hauptdominanten - die Evangelischen Kirche, das Renaissance-Rathaus, der Glockenturm und die Basilika minor St. Jakob - mit ihrer einzigartigen Sammlung, Altäre der Spätgotik, der Renaissance und des Barock. Der Hauptaltar von St. Jakob ist weltweit der höchste spätgotische, hölzerne Flügelaltar (18,62 m). Er wurde in der Schnitzwerkstatt des Meisters Paul von Leutschau angefertigt von Lindenholz. Ausgestaltet wurde er 1517. Meister Paul von Leutschau war ein mitteleuropäischer Holzkünstler und Bildhauer aus dem 15. und 16. Jahrhundert. Mariánska hora (Marienberg, 781 m ü.d.M) in Levoča ist einer der ältesten und bekanntesten Wallfahrtsorte in der Slowakei. Die mit 650 000 Gläubigen größte Wallfahrt fand hier am 3. Juli 1995 in Anwesenheit von Papst Johannes Paul II. statt. 1998 fand in Levoča das V. Summit der Präsidenten von 11 mitteleuropäischen Staaten statt. Die Altstadt und die Werke des Meister Paul von Leutschau wurden aus dem Jahr 2009 in die UNESCO-Welterbeliste aufgenommen.

### LEVOČA (573 m n. m.)

Prvá písomná zmienka o meste je z roku 1249. Najväčšou hybnou silou rozvoja Levoče bol obchod, ktorý postupne nadobudol medzinárodný rozmer. V roku 1271 sa mesto spomína už ako centrum Provincie spišských Sasov a dostáva práva slobodného kráľovského mesta. Takmer celé mesto je dodnes obklopené stredovekými hradbami. Obdĺžnikový pôdorys Námestia Majstra Pavla lemuje vyše šesťdesiat gotických a renesančných meštianskych a patricijských domov, prevažne zo 14. – 15. storočia. V jeho strede sa nachádzajú ústredné dominanty – evanjelický kostol, renesančná radnica, zvonica a Bazilika minor sv. Jakuba s unikátnou zbierkou neskorogotických, renesančných a barokových oltárov. Hlavný oltár sv. Jakuba je najvyšším (18,62 m) neskorogotickým dreveným krídlovým oltárom na svete. Vyrobený bol z lipového dreva v dielni Majstra Pavla z Levoče. Kompletne dokončený bol v roku 1517. Majster Pavol z Levoče, spišský rezbár zo začiatku 16. storočia, patrí k najvýznamnejším stredoeurópskym rezbárom. Mariánska hora (781 m n. m.) v Levoči je jedno z najstarších a najznámejších pútnických miest Slovenska. Najväčšia púť, za účasti 650 000 veriacich, sa tu konala 3. júla 1995 v prítomnosti pápeža Jána Pavla II. V roku 1998 sa v Levoči konal V. summit prezidentov 11 stredoeurópskych štátov. Od 27. júna 2009 je mesto Levoča a Dielo Majstra Pavla zaradené do Zoznamu svetového dedičstva UNESCO.

### LEVOČA → LEVOČSKÁ DOLINA (3 – 6 km)

Cyklistický chodník ▪ Tenisové kurty ▪ Autokemping ▪ Vodná nádrž ▪ Lyžiarske stredisko ▪ Kúpalisko ▪ Rybník ▪ Turistické trasy ▪ Cykloturistické trasy

Cycle path ▪ Tennis courts ▪ Auto-Camping ▪ Dam ▪ Ski resort ▪ Outdoor summer swimming pool ▪ Fishpond ▪ Tourist routes ▪ Cycle routes

Radweg ▪ Tennisplätze ▪ Auto-Camping ▪ Stausee ▪ Skizentrum ▪ Freibad ▪ Fischweiher ▪ Touristischen Strecken ▪ Radfahren

### LEVOČA → SPIŠSKÉ PODHRADIE (15 km)

Spišský hrad (UNESCO) ▪ Spišská Kapitula (UNESCO) ▪ Národná prírodná rezervácia Dreveník ▪ Spišský Jeruzalem ▪ Synagóga

Castle Spišský hrad (UNESCO) ▪ Spišská Kapitula (UNESCO) ▪ Dreveník National Natural Reserve ▪ Spiš Jerusalems - Calvario Jerusalem ▪ Synagogue

Zipser Burg (UNESCO) ▪ Spišská Kapitula (UNESCO) ▪ Nationalen Naturreservates Dreveník ▪ Zipser Jerusalem - Calvary Jerusalem ▪ Synagoge

### SPIŠSKÉ PODHRADIE → ŽEHRA (6 km)

Kostol Ducha Svätého (UNESCO) ▪ Holy Spirit church (UNESCO) ▪ Kirche des Hl. Geistes (UNESCO)

LEVOČA → NÁRODNÝ PARK SLOVENSKÝ RAJ ▪ SLOVAK PARADISE NATIONAL PARK ▪ NATIONALPARK SLOWAKISCHES PARADIES

Levoča → Spišská Nová Ves → Čingov (18 km)

Levoča → Spišský Štvrtok → Hrabušice → Podlesok (19 km)